
ZAPISNIK  

sa pete sjednice Odbora za turizam, poljoprivredu, ekologiju i prostorno planiranje 

Skupštine Crne 25. saziva, održane 20. juna 2013. godine 

 

 

Sjednica je počela u 10 sati. 

Predsjedavao je Predrag Sekulić, predsjednik Odbora. 

Sjednici su prisustvovali poslanici: dr Filip Vuković, Slobodan – Krušo Radović, Branko 

Čavor, Mićo Orlandić, Almer Kalač, prof. dr Jelisava Kalezić, dr Strahinja Bulajić i Goran 

Tuponja, koji je u skladu sa članom 65 stav 2 Poslovnika Skupštine Crne Gore zamijenio 

Mladena Bojanića. 

Sjednici su, u svojstvu predlagača, prisustvovali: poslanik Goran Tuponja,  pomoćnici 

ministra održivog razvoja i turizma Marko Čanović i Danilo Gvozdenović, sekretar Ministarstva 

održivog razvoja i turizma Zoran Tomić i savjetnica u Ministarstvu održivog razvoja i turizma 

Radmila Lainović. 

U skladu sa članom 67 stav 2 Poslovnika Skupštine Crne Gore, sjednici je prisustvovao 

Miodrag Vučetić, predstavnik Unije poslodavaca Crne Gore. 

Rad sjednice pratili su predstavnici medija. 

Nakon što je konstatovao da postoji kvorum za rad i punovažno odlučivanje, predsjednik 

Obora je predložio izmjenu dnevnog reda tako da se na narednoj sjednici razmotre amandmani 

na Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o uređenju prostora i izgradnji objekata. 

Ovo iz razloga što je na ovaj Predlog zakona pristiglo više amandmana, a najavljeno je i 

podnošenje novih.  

Odbor je podržao predlog i za sjednicu je utvrđen sljedeći  

 

DNEVNI RED: 

  

1. AMANDMANI (4) NA PREDLOG ZAKONA O SOCIJALNOM STANOVANJU, 

koje su  podnijeli poslanici Goran Tuponja i Azra Jasavić 

 

 

AMANDMANI (4) NA PREDLOG ZAKONA O SOCIJALNOM STANOVANJU, koje su  

podnijeli poslanici Goran Tuponja i Azra Jasavić 

 

Predstavnik podnosilaca amandmana, poslanik Goran Tuponja,  obrazložio je razloge za 

podnošenje amandmana. Amandman 1 ima za cilj da obaveže jedinice lokalne samouprave da 

sprovode svoje nadležnosti, koje su propisane članom 7 Predloga zakona. Amandmanom 2 

utvrđuje se obaveza države i lokalne samouprave da obezbijede sredstava za socijalno 

stanovanje iz svojih budžeta i predviđa da se dopunska sredstva mogu obezbijediti iz donacija, 

otplate kredita i dr. izvora. Na ovaj način stvaraju se pretpostavke da zakona zaživi. 

Amandmanom 3 uređuje se sadržaj javnog poziva za dodjelu stanova u zakup i predviđa 

brisanje podataka o podnosiocu prijave koji nijesu poznati u trenutku objavljivanja javnog 

poziva. Amandmanom 4 previđeno je skraćenje roka za donošenje podzakonskih akata, za 

sprovođenje zakona, na šest mjeseci. Ovo je neophodno radi usaglašavanja rokova za 



donošenje podzakonskih akata sa rokovima previđenim za donošenja programa socijalnog 

stanovanje i lokalnih programa.  

Poslanik Tuponja je podsjetio da Predlog zakona ne sadrži kaznene odredbe i saopštio 

da zbog toga inspekcijski nadzor nad sprovođenjem ovog zakona neće imati smisla.  

Predstavnik Vlade, pomoćnik ministra održivog razvoja i turizma Marko Čanović, 

prihvatio je podnijete amandmane 1 i 4.  

Predstavnik Vlade nije prihvatio amandman 2, uz obrazloženje da je odredba u Predlogu 

zakona definisana na način da ispunjava svrhu i cilj koji se želi postići implementacijom zakona. 

Odredba obavezuje na izdvajanje sredstava, pod uslovom da su konkretni projekti pripremljeni, 

odnosno definisani programom socijalnog stanovanja koji donosi Vlada i jedinice lokalne 

samouprave. Program koji Vlada donosi predviđa projekte čiji je cilj rješavanje stambenih 

pitanja za tačno definisane grupe lica i za čiju implementaciju postoje obezbijeđena sredstva iz 

izvora predviđenih zakonom. 

U odnosu na amandman 3, predstavnik Vlade je ukazao na potrebu da se definiše šta 

javni poziv mora obavezno da sadrži i saopštio da se član 13 Predloga zakona može 

preformulisati. Tokom kraće rasprave, prihvatio je da se amandman 3 izmijeni na način da glasi: 

 

AMANDMAN 3: 

U članu 13 stav 2 alineja 2 se briše.  

 Alineja 4 mijenja se i glasi: “spisak dokumentacije i podataka o podnosiocu 

prijave koje je potrebno dostaviti uz prijavu na javni poziv iz stava 1 ovog člana (ime i 

prezime, prebivalište odnosno boravište, državljanstvo, broj članova porodičnog 

domaćinstva, broj izdržavanih članova domaćinstva, dokaz da je podnosilac prijave 

korisnik materijalnog obezbjeđenja porodice, imovinsko stanje, zanimanje i drugi podaci 

od značaja za sprovođenje postupka iz stava 1 ovog člana).“ 

Alineje 3, 4, 5, 6, 7 i 8 postaju al. 2, 3, 4, 5, 6 i 7. 

 

Vlada je prihvatila ovako izmijenjen amandman, pa on postaje sastavni dio predloga 

zakona i o njemu Skupština posebno ne odlučuje. 

Odbor je nakon izjašnjavanja, sa sedam glasova „za“ i dva „uzdržan“ odlučio da predloži 

Skupštini da prihvati amandmane 1 i 4. 

Odbor je nakon izjašnjavanja, sa tri glasa „za“, četiri  „protiv“ i dva „uzdržan“ odlučio da 

predloži Skupštini da odbije amandmane 2 i 3.  

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Predrag Sekulić, 

predsjednik Odbora. 

 

 Poslanica prof. dr Jelisava Kalezić je saopštila da je politika socijalnog stanovanja 

mnogo šira od onoga što je Predlog zakona o socijalnom stanovanju pokušao da uredi i izrazila 

sumnju u konačan efekat predloženih rješenja. Ukazala je na potrebu da se ovoj materiji posveti 

mnogo više pažnje. Iznijela je primjedbu na ulogu Odbora u procesu donošenje zakona i 

objasnila da u fazi pripreme zakona, odnosno fazi koncipiranja i operacionalizacije određenih 

politika i strategija, Odbor ne učestvuje. Predložila je da se Odbor više angažuje i objasnila da 

djelovanje kroz amandmane i nije trenutak kada se nešto suštinski može mijenjati.  



 Predsjednik Odbora Predrag Sekulić je podsjetio na Ustav, podjelu vlasti i činjenicu da 

predlagači zakona mogu biti i poslanici. Predložio je poslanici Kalezić da inicira formiranje radne 

grupe za izradu predloga zakona, uvijek kada bude smatrala da neka oblast nije dobro uređena. 

 Miodrag Vučetić je zahvalio na pozivu da prisustvuje sjednici i mogućnosti da učestvuje, 

u ime Unije poslodavaca Crne Gore, u radu Odbora za turizam, poljoprivredu, ekologiju i 

prostorno planiranje. 

********** 

 

 Sjednica je završena u 10 sati i 30 minuta.  

 

SEKRETAR ODBORA                                                                           PREDSJEDNIK ODBORA 

  Radana Damjanović                                                                                    Predrag Sekulić 

 


